
UCHWAŁA NR XXV/208/2021 
RADY GMINY KWILCZ 

z dnia 23 marca 2021 r. 

w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2022 roku 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. 
poz. 713, z późn. zm.) oraz art. 2 ust. 1 i 4 ustawy z dnia 21 lutego 2014 r. o funduszu sołeckim (Dz. U. 
poz. 301 z późn. zm.) Rada Gminy Kwilcz uchwala, co następuje. 

§ 1. Nie wyraża się zgody na wyodrębnienie środków funduszu sołeckiego w budżecie gminy na 2022 rok. 

§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Kwilcz. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   

Przewodniczący Rady 
Gminy 

 
 

Grzegorz Korpik 
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Uzasadnienie

Na podstawie art. 2 ust. 1 ustawy z dnia 21 lutego 2014 r. o funduszu sołeckim (Dz. U. z 2014 r.
poz. 301 z późn. zm.) Rada Gminy rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących
fundusz sołecki. W terminie do 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy podejmuje uchwałę, w której
wyraża zgodę albo nie wyraża zgody na jego wyodrębnienie. Zgodnie z ustawą z dnia 21 lutego 2014 r. o
funduszu sołeckim uchwała o niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu ma zastosowanie wyłącznie do
roku budżetowego następującego po roku, w którym została podjęta.

W Gminie Kwilcz, w której funkcjonuje 17 sołectw, realizacja funduszu sołeckiego wiąże się
z rozdrobnieniem środków. Mając na uwadze możliwości ekonomiczne gminy i jej dochody, a także możliwość
realizacji zadań, których koszt przewyższa wysokość przyznanych środków w ramach funduszu sołeckiego
proponuje się niewyrażeniu zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego na 2022 rok. Za celowe uważa się
wspieranie i upowszechnianie idei samorządowej, tym samym mimo niewyodrębnienia funduszu sołeckiego na
2022 r., będą ponoszone wydatki na rzecz poszczególnych wsi i sołectw poprzez realizację niezbędnych oraz
koniecznych inwestycji i przedsięwzięć.

Doświadczenie innych gmin z realizacji funduszu sołeckiego pokazuje rozdrobnienie wykonywanych zadań,
co powoduje mało wymierne efekty rzeczowe jak również część postulowanych przez mieszkańców zadań (np.
konieczność wymiany wiat przystankowych, remonty dróg) nie była uwzględniana w wydatkach budżetowych.
W związku z tym, że gmina poprzez realizację inwestycji w poszczególnych sołectwach m.in. budowę, remont
dróg i chodników, placów zabaw itp. zapewnia mieszkańcom sołectw poprawę warunków życiowych
w większym zakresie, niż byłoby to możliwe w przypadku wyodrębnienia środków na fundusz sołecki,
podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2022 środków
stanowiących fundusz sołecki jest zasadne.

Wójt Gminy

Stanisław Mannek
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